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Forum: Seniorrådet 

Tid: Mandag den 9.1.2023 kl. 09.30 

Sted: Multisalen på Rådhuset 

Deltagere: Hans Holm, Judith Skriver, Jens Rikardt Andersen, Helge 

Larsen, Birte Jakobsen, Marianne Kirchhoff  

Afbud: Solveig Bisgaard, Inge Storm, Arne Rask, 

 
Dagsorden 

 

1. Velkomst ved formanden 

Hans bød velkommen og ønskede godt nytår. 

 

2. Godkendelse og prioritering af dagsordenen 

Godkendt med tilføjelse af punkt 7.1 Valg til Danske Ældreråds  

bestyrelse. 

 

3. Meddelelser fra Formanden, næstformanden/medlemmerne 

Hans oplyste, at Det Danske Madhus gerne vil komme en dag og 

fortælle om deres mad og produktion. De inviteres til mødet i fe-

bruar eller marts. 

 

Der er temadag i Danske Ældreråd den 7. marts sammen med 

valg til bestyrelsen. Han stiller op som kandidat til en suppleant-

post. Judith og Hans deltager den 7. marts. 

 

Den 31. januar er der formands/næstformandsmøde i danske Æld-

reråd i Ballerup. Temaet er: Veje til indflydelse på fremtidens æl-

drepolitik. 

 

Judith orienterede om, at Hans og Judith har sagt ja til at prøve-

smage maden i 2 af husene på Lillevang og se produktionskøkke-

net den 27. januar. 

 

4. Brugerundersøgelse på plejehjem  

Hans og Judith deltog den 15. december i et dialogmøde med for-

valtningen om brugerundersøgelse på kommunens plejehjem, 

hvor også medarbejdere og pårørende inddrages. Hans og Judith 

orienterer fra mødet, og der skal nedsættes en arbejdsgruppe. 
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Judith og Hans deltog i mødet. Det var et positivt møde, der blev 

lyttet. Der var enighed om, hvordan man skal gennemføre en bru-

gerundersøgelse. Seniorrådet anbefalede en kombination af inter-

views og spørgeskemaundersøgelse. Seniorrådet anbefalede ikke 

fokusgruppeinterviews, da erfaringen er, at det er den, der åbner 

munden, der dominerer mødet og dets indhold. Hans og Judith 

fortsætter dialogen med forvaltningen. 

 

 

5. Plejehjemskapacitet 

Kommissorium fra arbejdsgruppen om plejehjemskapacitet blev 

drøftet på seneste Seniorrådsmøde. Arbejdsgruppen præsenterer 

Seniorrådet for et beslutningsgrundlag. 

 

Oplægget blev drøftet og godkendt. 

 

 

6. Bestyrelser på plejehjem 

På mødet den 30. november 2022 blev der nedsat en arbejds-

gruppe bestående af Jens, Solveig, Hans og Inge. Oplæg fra ar-

bejdsgruppen vedr. en plejehjemsbestyrelses funktioner og kom-

petencer blev drøftet og godkendt. 

 

Der blev udtrykt tilfredshed med, at der lægges op til, at det skal 

være en ambitiøs bestyrelse. Bestyrelsen har et ansvar og en be-

slutningskompetence. Oplægget justeres med de fremkomne in-

put. Oplægget sendes til forvaltningen til brug for dialogmødet med 

forvaltningen den 25. januar. Bemærkning: Oplægget blev sendt 

den 13. januar. 

 

   

7. Invitation til deltagelse i referencegruppen for Borgerteams i 

hjemme- og sygeplejen (kl. 11.30) 

Hjemme- og sygeplejen har sammen med Visitationen og Genop-

træningscentret taget hul på en proces mod etablering af Borgerte-

ams. Tanken er, at de medarbejdere, der arbejder sammen om 

borgeren, mødes i et tæt tværfagligt samarbejde i faste teams, 

hvor de kan koordinere, sparre og tage fælles beslutninger. Det 

konkrete indhold skal udvikles af ledere og medarbejderne i star-

ten af 2023 igennem workshops og en karavane, der tager rundt 

og fortæller mere om arbejdet. Forvaltningen vil gerne invitere jer 

til at deltage i en referencegruppe, der ca. 4 gange om året bliver 

indkaldt til et møde for at høre om status på arbejdet samt komme 
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med input til, hvad det er vigtigt at have fokus på i processen. For-

valtningen forventer, at første møde vil ligge i marts måned. 

 

Sundhedsfaglig konsulent, Louise Meinertz Jakobsen, deltager  

under dette punkt. 

Louise Meinertz Jakobsen deltog under dette punkt og orienterede 

om processen, der involverer hjemme- og sygeplejen, Visitationen 

og Genoptræningscenteret. Formålet med etablering af borgerte-

ams er at styrke det tværgående samarbejde omkring den enkelte 

borger.  

 

Seniorrådet opfordrede til, at det gøres mere klart, hvad målene er 

med projektet herunder højere borgeroplevet kvalitet og bedre ar-

bejdsmiljø.  

 

Jens, Birte og Judith deltager i referencegruppen. Flere kan del-

tage. Der skal gives besked til Hans inden marts. 

 

Oplægget udsendes med referatet. 

 

 

8. Seniorrådets økonomi  

v/Birte  

 

Birte gennemgik regnskab 2022. Seniorrådet har i år overskredet 

budgettet. Det kan til dels tilskrives, at det er et nyt Seniorråd, hvor 

der har været brug for flere kurser og temadage end normalt på et 

år. 

 

 

9. Høringssvar 

Seniorrådet afgiver ikke høringssvar, da der ikke er udvalgsmøde i 

Ældre og Sundhed i januar. 

 

10. Kommende punkter  

 

• Valg til Danske Ældreråds bestyrelse (februar). Hans op-

stiller til en stedfortræder post til Danske Ældreråds besty-

relse. 

• Annelia deltager og orienterer bl.a. om Demenshandlings-

plan og UTilsigtede Hændelser (UTH) 

• Kommunaldirektør Nicolai Kragh Petersen deltager på mø-

det i marts 
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11. Synlighed 

Ikke aktuelt i denne måned. 

 

 

12. Lukket punkt 

Møde med borgmesteren om det nære sundhedsvæsen.’ 

 

 

13. Eventuelt 

Hans kontakter Det Danske Madhus vedr. et møde med Seniorrå- 

det. 
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